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Z Á  P I S N I C  A 
 

z 3. riadneho zasadnutia Akademického senátu Trnavskej univerzity v Trnave, ktoré sa konalo 
dňa 10. februára 2011 v Aule Pazmaneum na Univerzitnom nám. 1 v Trnave o 12.30 hod. 

 
 
Prítomní:   PhDr. Juraj Hladký, PhD., PaedDr. Milan Pokorný, PhD., prof. PhDr. Ľubomír Held, CSc., 
PaedDr. Kristína Žoldošová, PhD., doc. PaedDr. Hana Borsuková, CSc., prof. MUDr. Miroslav Danaj, 
CSc., doc. MUDr. Adriana Ondrušová, PhD., mim. prof., doc. PhDr. Ondrej Botek, PhD., PhDr. 
Andrej Kállay, PhD., PhDr. Miroslav Karaba, PhD., PhDr. Rastislav Nemec, PhD., Mgr. Martin 
Šarkan, PhD., Mgr. Peter Rusnák, PhD., PhDr. Alena Piatrová, PhD., prof. JUDr. Pavel Baláž, CSc., 
doc. JUDr. Soňa Košičiarová, PhD., mim. prof., JUDr. Tomáš  Strémy, PhD., JUDr. Dagmar 
Lantajová, PhD., JUDr. Peter Varga, PhD., PhDr. Marián Manák, PhD., Roman Gorelka, Bc. Mária 
Mrugová, Mária Strenková, Bc. Viliam Kall, Bc. Michal Dlugolinský, Bc. František Baraniak, Bc. 
Martin Galbička, Mgr. Juraj Janček, Mgr. Jozef Jurík, Bc. Miroslava Grofíková, Bc. Viktor Binder, 
Oliver Selecký, Mgr. Karol Klobušický, Jana Švedová 
 
Hostia: doc. ThDr. Andrej Filipek SJ, JUDr. Timotej Minarovič, RNDr. Pavol Híc, CSc., prof. PhDr. 
Milan Katuninec, PhD., prof. MUDr. Martin Rusnák, CSc., doc. PhDr. Marta Dobrotková, CSc. 
 
 
Program:  
 

1. Otvorenie  
2. Kontrola uznesení senátu univerzity. 
3. Nová voľba kandidáta na funkciu rektora Trnavskej univerzity v Trnave na obdobie 2011 – 

2015 (predstavovanie uchádzača o kandidatúru, prestávka, 1. kolo voľby, prestávka, 2. kolo 
voľby). 

4. Rôzne. 
 
Bod 1 – Otvorenie  
 
 Tretie riadne zasadnutie Akademického senátu Trnavskej univerzity v Trnave (ďalej len „AS 
TU“) otvorila doc. JUDr. Soňa Košičiarová, PhD., mim. prof. (ďalej len „predsedníčka AS TU“). 
Ospravedlnila neprítomnosť niektorých členov AS TU, privítala hostí a akademickú obec univerzity.  
      Predsedníčka AS TU konštatovala na základe kontroly prezenčnej listiny schopnosť AS TU 
uznášať sa.    
      AS TU prijal nasledovné uznesenia: 
 
Uznesenie AS TU 3R-1/10022011 

AS TU schvaľuje za skrutátora 3. riadneho zasadnutia AS TU Dr. Milana Pokorného a Bc. 
Michala Dlugolinského.  
 
Hlasovanie: 
 
Prítomných: 29 
Za:        29           
Proti:           0      
Zdržal sa:     0  
Predsedníčka AS TU konštatovala, že uznesenie bolo jednomyseľne schválené.  
 
Uznesenie AS TU 3R-2/10022011 
 AS TU schvaľuje za predsedu návrhovej komisie 3. riadneho zasadnutia AS TU Dr. Alenu 
Piatrovú, za členov návrhovej komisie Dr. Rastislava Nemca a Mgr. Jozefa Juríka.  
 
Hlasovanie: 
 
Prítomných: 30 
Za:        27          
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Proti:           0      
Zdržal sa:     3  
Predsedníčka AS TU konštatovala, že uznesenie bolo potrebnou väčšinou schválené.  
 
Uznesenie AS TU 3R-1/10022011 
 AS TU schvaľuje za overovateľov zápisnice 3. zasadnutia AS TU Mgr. Petra Rusnáka  a Máriu 
Strenkovú. 
 
Hlasovanie: 
 
Prítomných:  33 
Za:         31           
Proti:            0      
Zdržal sa:      2  
Predsedníčka AS TU konštatovala, že uznesenie bolo potrebnou väčšinou schválené.  
 
 Predsedníčka AS TU prešla k schvaľovaniu programu zasadnutia. Keď v rámci otvorenej diskusii 
nikto nemal pripomienky, AS TU prešiel k hlasovaniu a prijal uznesenie:   
 
Uznesenie AS TU 3R-4/10022011 
 
 AS TU schvaľuje program 3. riadneho  zasadnutia AS TU nasledovne:  

1. Otvorenie  
2. Kontrola uznesení senátu univerzity. 
3. Nová voľba kandidáta na funkciu rektora Trnavskej univerzity v Trnave na obdobie 2011 – 

2015 (predstavovanie uchádzača o kandidatúru, prestávka, 1. kolo voľby, prestávka, 2. kolo 
voľby). 

4. Rôzne. 
 
Hlasovanie: 
 
Prítomných: 33 
Za:        33          
Proti:           0      
Zdržal sa:     0  
Predsedníčka AS TU konštatovala, že uznesenie bolo jednomyseľne schválené.  
 
Bod 2 - Kontrola uznesení senátu univerzity 
 

 Predsedníčka AS TU uviedla, že neboli prijaté žiadne uznesenia, ktoré by bolo potrebné 
kontrolovať. 

 
 
Bod 3 – Voľba kandidáta na funkciu rektora Trnavskej univerzity v Trnave pre obdobie       
2011 – 2015 (predstavovanie uchádzačov o kandidatúru, prestávka, 1. kolo voľby, prestávka, 2. 
kolo voľby). 
 
 
 Predsedníčka AS TU požiadala predsedu volebnej komisie, JUDr. Tomáša Strémyho, PhD. (ďalej 
len „predseda VK“), aby podal správu o výsledkoch overenia návrhov kandidátov na rektora volebnou 
komisiou. Predseda VK oboznámil prítomných členov AS TU a  členov akademickej obce s návrhmi 
na kandidáta na funkciu rektora a závermi volebnej komisie.  
 
 Predseda VK uviedol, že volebná komisia obdržala do 31. 1. 2011 celkovo 9 návrhov, z toho 8 
bolo na prof. doc. JUDr. Mareka Šmida, PhD., a jeden na prof. PhDr. Janu Levickú, PhD. Ako ďalej 
informoval, volebná komisia návrhy preskúmala a dospela k záveru, že jeden návrh nemohol byť 
akceptovaný vzhľadom na to, že navrhovateľ v stanovenej lehote  nedoplnil náležitosti potrebné 
k návrhu.  
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 Predsedníčka AS TU informovala, že podľa čl. 4 ods. 4 Postupu voľby AS TU sa môže uzniesť 
na dĺžke vystúpenia kandidáta a podala procedurálny návrh. 
 
 
Uznesenie AS TU 3R-5/10022011 
 AS TU schvaľuje dĺžku vystúpenia uchádzača o kandidatúru na funkciu rektora Trnavskej 
univerzity v Trnave najviac v rozsahu 15 minút. Uchádzači vystúpia v abecednom poradí.  
 
Hlasovanie: 
 
Prítomných: 33 
Za:       33          
Proti:          0      
Zdržal sa:    0  
Predsedníčka AS TU konštatovala, že uznesenie bolo jednomyseľne schválené.  
 
       Predsedníčka AS TU vyzvala prvého uchádzača o kandidatúru, aby predniesol prezentáciu svojho 
programu a vo vymedzenom časovom limite oboznámil prítomných so svojimi víziami ďalšieho 
možného fungovania Trnavskej univerzity v Trnave a rozvoja jej vzťahov s inými inštitúciami.  
 
        Ako prvá vystúpila s predstavovaním prof. Levická. Následne predsedníčka AS TU otvorila 
diskusiu a poučila členov AS TU a členov akademickej obce o ich práve klásť v diskusii uchádzačke o 
kandidatúru otázky.  Prodekanka FZaSP Dr. Kállayová sa spýtala na zvyšovanie kvality vedy – 
nástroje najdôležitejšie na zvyšovanie kvality, druhá otázka bola smerovaná na najdôležitejšie dôvody 
kandidátkinho súhlasu s kandidatúrou. Dr. Piatrová sa spýtala na jej profesionálnu kariéru pred 
pôsobením na Trnavskej univerzite. Doc. Hladký chcel vedieť, či má iný pracovno-právny vzťah na 
inej univerzite a ak áno, ako a či to bude riešiť do budúcnosti. Prof. Baláža zaujímalo zabezpečenie 
prostriedkov pre vedecko-výskumnú činnosť univerzity, či pozná postavenie rektora z hľadiska práv 
a povinností, jej predstavy o vykonávaní tejto funkcie a aby uviedla prioritu v oblasti vedy. Dr. 
Lantajová sa zaujímala o to, ako si predstavuje komunikáciu a spoluprácu medzi rektorom a fakultami. 
Dr. Varga – či spochybňuje legitimitu akademického senátu. Kandidátka odpovedala na všetky otázky 
zúčastnených.  
 
         Nasledovala prezentáciu programu prof. Šmida. Následne predsedníčka AS TU znova otvorila 
diskusiu a poučila členov AS TU a členov akademickej obce o ich práve klásť v diskusii kandidátovi 
otázky. Prodekanka FZaSP Dr. Kállayová sa spýtala na zvyšovanie kvality vedy – nástroje 
najdôležitejšie na zvyšovanie kvality, zaujímala ju i uchádzačova predstava o zlepšení súčasnej 
spolupráce so zahraničím v oblasti vedy. Prof. Baláž – čo by chcel urobiť pre študentov, aby mohli 
úspešne študovať na univerzite, ako zabezpečí ich práva, ktoré im prináležia. P. Selecký sa spýtal, či 
neuvažoval o stiahnutí svojej kandidatúry vzhľadom na to, že podľa niektorých je spochybnená 
legitimita AS TU. Prof. Danaja zaujímal jeho vzťah k jednotlivým fakultám. Doc. Mišút – ako si 
predstavuje väčšiu možnosť hospodárenia fakúlt, následne vyjadril kandidátovi podporu ohľadom 
spomínaného cieľu. Doc. Hladký – či má iný pracovno-právny vzťah na inej univerzite a ak áno, čo 
s tým urobí v budúcnosti. Spýtal sa, prečo sa nachádza uchádzačovo meno na internetovej stránke 
Univerzity Sv. Alžbety a či by bol ochotný podporiť, ak by bol zvolený, že by mali funkcionári 
univerzity byť zamestnancami iba Trnavskej univerzity a naplno sa venovať vykonávaniu činnosti pre 
túto univerzitu. Dr. Žoldošová – či plánuje riešiť otázku koncepcie modulárneho systému, 
informačného systému univerzity. Ing. Peterková, PdF – ktoré akreditačné kritérium považuje za 
„najtemnejšie“ v oblasti získavania akreditácie a konkrétne prostriedky plnenia kritérií na získanie 
akreditácie.  Mgr. Klobušický – odkedy sa pripravuje na funkciu rektora. Prof. Held – či by po jeho 
vymenovaní za rektora zachoval doterajší systém zastúpenia všetkých fakúlt vo vedení TU a ako by 
pristupoval k otázke zachovania predsedníčky AS TU, vzhľadom na to, že je z tej istej fakulty. Spýtal 
sa predsedníčky AS TU, či by sa vzdala svojej funkcie, ak by sa stal uchádzač  rektorom. Predsedníčka 
AS TU odpovedala, že v takom prípade by AS TU ponúkla svoju demisiu, aby AS TU rozhodol o jej 
ďalšom zotrvaní vo funkcii. P. Mrázová reagovala na Mgr. Klobušického a prof. Helda – zviditeľnenie 
univerzity pri vystupovaní napr. v zahraničí. Dekan PdF, doc. Híc  – ak by bol uchádzač zvolený, 
podľa akých kritérií sa bude pristupovať k rozdeleniu rozpočtu, ako a ktorých súčastí sa to dotkne, či 
bude dodržiavať systém zásluhovosti jednotlivých súčastí pri rozdeľovaní rozpočtu, či by mohol 
sľúbiť, že peniaze, ktoré si fakulty ušetria, zostanú fakultám. Doc. Mišút otvoril otázku zlučovania 
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univerzít, aký postoj by zaujal spolu s budúcim vedením v tejto situácii. Prof. Šmid odpovedal na 
všetky otázky zúčastnených. Následne predsedníčka AS TU v zmysle čl. 4 ods. 3 Postupu voľby 
pozvala oboch uchádzačov k spoločnej diskusii.  
 
         V spoločnej diskusii uchádzači odpovedali v abecednom poradí. Predsedníčka AS TU poučila 
prítomných o ich práve klásť uchádzačom otázky. Dr. Pokorný sa spýtal, ako sa im spolupracovalo 
s minulým vedením a či sa bude univerzita uberať v podobnom duchu, alebo plánujú nejaké väčšie 
zmeny.  Dr. Kállayová – ohľadom rozpočtu fakúlt – rezervy na fakultné projekty. Doc. Mišút – ako by 
riešili, keby tok alebo hierarchia posunu informácií bola určitým spôsobom deformovaná. Dekan 
FZaSP - prof. Rusnák – otázka ľudských zdrojov – ako si predstavujú pomoc fakultám v oblasti 
zamestnanosti.  
 
 Po vyčerpaní otázok predsedníčka AS TU ukončila diskusiu. Uviedla, že žiadny z uchádzačov 
o kandidatúru v zmysle čl. 5 Postupu voľby neuplatnil svoje právo písomne vziať súhlas 
s kandidatúrou späť, a preto AS TU môže pristúpiť k voľbe kandidáta na rektora. V zmysle čl. 6 ods. 1 
Postupu voľby si ako predsedajúca vyžiadala súhlas od predsedu VK vyhlásiť voľbu kandidáta na 
funkciu rektora za začatú. Predseda VK súhlasil.  
 
 Následne predsedníčka AS TU poďakovala členom akademickej obce TU a verejnosti za ich 
účasť a vyzvala ich v zmysle čl. 6 ods. 1 Postupu voľby aby opustili miestnosť konania schôdze a jej 
okolie. Uviedla, že o výsledku voľby bude informovať predseda VK bezodkladne po jej skončení na 
úradnej tabuli univerzity a taktiež sa výsledky verejne vyhlásia po skončení hlasovania. 
 
 AS TU pristúpil k novej voľbe kandidáta na funkciu rektora TU pre obdobie 2011 – 2015. 
 
        Pred hlasovaním AS TU riešil problém existencie členstva Bc. Kuriška, zástupcu študentskej 
časti Teologickej fakulty TU. Predsedníčke AS TU a tajomníčke AS TU bolo doručené písomné 
oznámenie Bc. Kuriška, kde bola ako príloha pripojené rozhodnutie dekana o povolení zápisu na 
Teologickej fakulte Katolíckej univerzity v Ružomberku. Ďalším šetrením AS TU sa zistilo, že 
v zmysle § 59 ods. 6 zákona o VŠ bol Bc. Kuriško študentom  Teologickej fakulty TU do 31. januára 
2011. Zanechaním štúdia na Teologickej fakulte TU k 1. februáru 2011 mu v zmysle § 8 ods. 6 písm. 
c/ zákona o VŠ zaniklo členstvo v AS TU. Bc. Kuriško telefonicky potvrdil, že absolvoval zápis na 
inej univerzite a od 1. 2. 2011 je študentom tejto univerzity, pričom neštuduje už na žiadnej ďalšej 
vysokej škole. Na základe toho AS TU ustálil kvórum pre voľbu kandidáta na funkciu rektora. 
 
       Predsedníčka AS TU oboznámila členov AS TU s organizačným zabezpečením priebehu voľby. 
Poukázala na to, že v súčasnosti má AS TU 39 členov, t. j., že v prvom kole je potrebných na zvolenie 
kandidáta najmenej 3/5 hlasov všetkých členov AS TU, t. j. 24 hlasov. Predseda volebnej komisie 
poučil členov AS TU v zmysle čl. 6 ods. 2 Postupu voľby o spôsobe úpravy hlasovacieho lístku, o 
platnosti, neplatnosti hlasovacieho lístku. 
 
 Po skončení tajného hlasovania predseda VK informoval členov AS TU, že v  prvom kole voľby 
žiadny z uchádzačov o kandidatúru na funkciu rektora nezískal potrebnú väčšinu hlasov. Na základe 
toho sa uskutočnilo druhé kolo voľby, do ktorého postúpili obaja uchádzači.  
 
 Predsedníčka AS TU informovala, že v druhom kole voľby stačí na zvolenie kandidáta 
nadpolovičná väčšina hlasov všetkých členov AS TU, t. j. 20 hlasov. Členovia AS TU pristúpili 
k tajnému hlasovaniu v rámci druhého kola voľby. 
 
 Po skončení hlasovania predseda VK informoval členov AS TU o jej výsledku. Konštatoval, že 
v druhom kole voľby kandidát na funkciu rektora, prof. doc. JUDr. Marek Šmid, PhD., získal potrebnú 
väčšinu hlasov a bol zvolený za kandidáta na rektora TU.  
 
 Predsedníčka AS TU zablahoželala prof. Šmidovi k jeho úspešnému zvoleniu, poďakovala 
prof. Levickej a všetkým členom AS TU za to ich účasť na 3. riadnom zasadnutí. Dr. Varga v mene 
AS TU poďakoval predsedníčke za doterajší profesionálny prístup a organizovanie voľby rektora TU.  
 
Bod  9 - Rôzne 
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 Predsedníčka AS TU informovala členov AS TU o tom, že sa od 2. riadneho zasadnutia 
neuskutočnilo zasadnutie  predsedníctva AS TU.  
        Stručne informovala o zvolaní a priebehu zasadnutia akademickej obce, ktoré bolo zvolané 
členmi akademickej obce Kolégia rektora dňa 8. 2. 2011.   
 Dr. Varga informoval, že nebolo žiadne zasadnutie RVŠ.  
 Mgr. Janček informoval, že ani ŠRVŠ neuskutočnilo žiadne zasadnutie. 
 Prof. Held informoval členov AS TU, že od 2. riadneho zasadnutia sa neuskutočnilo zasadnutie 
Správnej rady TU.  
 Prof. Held sa prihovoril členom AS TU, ohľadom celkovej situácie o voľbách rektora TU, 
následne na to sa vzdal funkcie podpredsedu AS TU.  
 Prof. Baláž sa spýtal na konkrétne plánované zasadnutia AS TU. Predsedníčka poukázala na to, 
že najbližšie by sa AS TU mal zaoberať problematikou voľbou prorektorov. Predpokladá preto, že 
ďalšie zasadnutie by sa malo uskutočniť koncom februára, resp. začiatkom marca 2011, keďže 
funkčné obdobie súčasných prorektorov TU trvá do 28. 2. 2011.  
 Keďže členovia nemali ďalšie žiadne námety, pripomienky ani vyjadrenia v rámci tohto bodu 
programu, predsedníčka AS TU poďakovala prítomným členom AS TU za ich účasť a ukončila 3. 
riadne zasadnutie AS TU.  
 
Trnava 10. februára 2011 
 
 
 
 
 
Schválil:                                         

doc. JUDr. Soňa Košičiarová, PhD. mim. prof.,          
                    predsedníčka AS TU 

 
 
 
 
Overili:                        Mgr. Peter Rusnák, PhD., člen AS TU  
 
 
 
 
             Mária Strenková, člen AS TU 
 
 
 
 
 
Spracovala:                                              Lívia Macášková, tajomníčka AS TU   
 
 
 
 
 


